
Často si povzdechneme, že doba je složitá, plná spěchu a že máme mnoho 
osobních či pracovních starostí. Zneklidňuje nás neutěšená politická scéna, 
nevíme, jak to bude s naší vládou, přáli bychom si prezidenta podle svých 
představ. 
Zdá se to sice nereálné, ale tyto věci můžeme opravdu změnit. Všechno má 
ale svůj háček. Platí totiž moudré pořekadlo: „Máme takovou vládu, jakou 
si zasloužíme“. Ukazuje se, že cestu ke změně máme v sobě. Jací budeme 
my, taková bude naše budoucnost. S budoucností souvisí otázka lidského 
štěstí. Protože každý disponujeme jiným duševním potenciálem, máme 
rozdílné životní hodnoty. 
Postupně nás ale život přivede k poznání, že základem lidského štěstí je 
zdraví. Tak mi dovolte, milí spoluobčané, popřát vám v nadcházejícím roce 
2018 hodně zdraví a trošku štěstí.                                Ing. Pavel Bartoš, MBA

leden
2018

zdarma

MĚSTSKÉ DOTACE

Termín pro odevzdání žádostí: 22. 1. 2018

2018NOVOROČNÍ SLOVO
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LÉKÁRNA V BŘEZNU 2018
V současné době to české lékárny na malých městech nemají jednoduché. 
Valí se na ně povinnosti v podobě registračních pokladen, elektronických 
receptů a o konkurenčním boji s velkými lékárenskými řetězci ani nemlu-
vě. 
Dne 1. 12. 2017 dlouholetá provozovatelka místní lékárny Mgr. Eva Po-
mahačová ukončila provoz své lékárny a oznámila, že odchází do předčas-
ného důchodu. Současně mě paní magistra požádala o pomoc při hledání 
nového provozovatele, protože funkčnost zdejší lékárny jí není lhostejná. 
Oslovil jsem celkem čtyři potenciální zájemce, a nakonec se na nás usmá-
lo štěstí a jedna uchazečka přislíbila, že lékárnu převezme. Zdejší lékárna 
v Letecké ulici č. 302 pana magistra Jeníčka, která nepřetržitě fungovala 
od 30. let 20. století, tedy bude pokračovat. Majitelka objektu při té pří-
ležitosti provede výměnu oken a ve spolupráci s novou provozovatelkou 
úpravy vnitřních prostor včetně nábytku. Otevření rekonstruované lékár-
ny by mělo proběhnout nejpozději v březnu roku 2018. 
Paní Mgr. Evě Pomahačové děkujeme za dlouholetou obětavou práci pro 
naše město a nové provozovatelce lékárny přejeme úspěšný start.

Ing. Pavel Bartoš, MBA, starosta

Novela vyhlášky o poplatcích za odpady
Zastupitelstvo města přijalo 

na svém posledním zasedání v tomto roce novelu 
obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za odpady.

Změna se týká osvobození a úlev od poplatku 

pro děti do 6 let, které jsou zcela osvobozeny 
a od 6 do 15 let činí úleva 50%.

Osoby starší 70 let jsou od poplatku osvobozeny, odpadá 
ustanovení o prokazování důchodu jako jediného příjmu.

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v I. pololetí roku 2018

SOBOTA
 13. 1. 2018
 10. 3. 2018
 12. 5. 2018
 14. 7. 2018
   8. 9. 2018
 10. 11.  2018 

Kontejnery budou v době od 8:00 do 12:00 umístěny na 
obvyklých místech.
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Téma, o kterém občané nyní hodně mluví, je působení develo-
perů v našem městě. Libčice nad Vltavou dlouho ležely stranou 
stavebního ruchu kolem Prahy a užívaly si klidu periferie. Z jedné 
strany je pro město důležité, aby se rozvíjelo, a z druhé strany kaž-
dý rozvoj přináší řadu problémů. Naši sousedé v Horoměřicích, 
Velkých Přílepech, Roztokách, Statenicích a Holubicích si zájem 
developerů prodělali již před několika lety a charakter obcí se pod 
jejich působením významně změnil. Zásadními otázkami je, co 
developerům umožní územní plán města a jak město nápor jejich 
činnosti zvládne ke svému prospěchu. Nejprve zmíním významné 
lokality, kde již probíhá, nebo bude brzy probíhat individuální či 
developerská bytová výstavba.

I. Lokalita Na Pusté Vinici (Skanska Reality a.s.)
Výstavba Na Pusté Vinici má dlouhou historii. Již před třiceti 
lety zde bylo plánováno velké sídliště. Po privatizaci cihelny pře-
šly pozemky na společnost CTR Group a.s., která zde plánovala 
vybudovat převážně vilovou zástavbu s několika bytovými domy.  
V závěru letošního roku zakoupila tyto pozemky společnost Skan-
ska Reality a.s., která zde zamýšlí ve třech etapách, v horizontu pěti 
let, postavit cca 250 bytů. Ostatní detaily projektu představí spo-
lečnost Skanska, která zahájí rozhovory s městem v lednu 2018.

II. Letecké Náměstí (Diamond House s.r.o.)
Lokalita na Leteckém Náměstí je lidově nazývána „učňák“. Jde  
o areál bývalé továrny „Minimax“, který byl později využíván pro 
potřeby učňovského střediska libčické Šroubárny. Po privatizaci 
objekt zakoupila společnost, která zde provozovala zinkovnu. Poz-
ději byl areál zakoupen pražskou investiční společností Diamond 
House s.r.o., která zde usiluje o vybudování bytového komplexu 
cca 30 bytů.

III. Ulice Pod Viničkou v Letkách
Výstavba v ulici Pod Viničkou v Letkách probíhá po obou stranách 
ulice a jde o individuální stavební činnost. Stavebníci si zakoupili 
parcely, zasíťovali a staví sami.

IV. Lokalita Ke Studánkám v Chýnově
Stavebníci si v lokalitě Ke studánkám nad ulicemi Pod Hájem I a II 
zakoupili a zasíťovali cca 25 parcel a stavěli či staví zde sami. Vznikl 
zde jeden bytový dům.

IV. Lokalita v ulici Luční v Chýnově (bývalé Křivánkovo pole)
Tato lokalita v těsné blízkosti panelového sídliště Sahara má též 
dlouhou historii. Před 15 lety bylo rozprodáno 26 parcel a vzhle-
dem k nedořešení šířky komunikací, tehdejší zastupitelstvo na lo-
kalitu uvalilo stavební uzávěru. Nové zastupitelstvo po roce 2006 
stavební uzávěru zrušilo, aby byl umožněn další rozvoj lokality. 
Dnes zde stojí 3 domy a město vede se soukromou společností 
jednání o vybudování komunikací. Investor zde usiluje o výstavbu 
jednoho bytového domu.

V. Lokalita nad koupalištěm
Soukromý investor zde plánuje zasíťovat cca 25 stavebních parcel 
pro výstavbu rodinných domů. Celá investice čeká na dokončení 
změny územního plánu.

VI. Lokalita Hašlerova
Jde o projekt staršího data a jedná se o individuální výstavbu. Sou-
kromý investor zasíťoval stavební parcely a domy si lidé stavěli  

a staví sami. V budoucnosti bude potřeba, aby v lokalitě vznikla 
lokální čistírna odpadních vod.

VII. Lokalita kulturní dům (KDL)
V letošním roce došlo ke změně vlastnické struktury KDL Libči-
ce. Noví vlastníci kontaktovali zástupce města a oznámili, že po 
vypršení doby závazků k městu hodlají zahájit bytovou výstavbu  
v prostoru KDL. Rozsah výstavby zatím není znám.

V souvislosti s developerskými projekty, z důvodu ochrany zájmů 
města, přijalo prosincové zastupitelstvo usnesení, z něhož vyplývá, 
že developerské aktivity, s výjimkou individuální stavební činnosti, 
budou pod kontrolou zastupitelstva. Byla zřízena pětičlenná komi-
se v sestavě Ing. Pavel Bartoš, MBA, Doc. Ing. Vít Penížek, PhDr., 
Ing. Petr Kosík, Ing. Petra Pelešková a Ing. Ilona Chrtová. Tato 
komise se bude zmíněnými projekty průběžně zabývat, odborně 
je korigovat a předkládat zastupitelstvu města aktuální informace.
Developerská činnost je do určité míry výzvou k rozvoji města  
a přílivu nových obyvatel, což je pro růst města pozitivní. Na druhé 
straně je potřeba zajistit kromě zasíťování dostatečnou občanskou 
vybavenost včetně kapacity školy, mateřské školy a jiných souvis-
lostí se životem města. Nemáme zájem o vznik izolovaných ostro-
vů nové populace odříznutých od života města.

Ing. Pavel Bartoš, MBA, starosta

DEVELOPEŘI V NAŠEM MĚSTĚ

   3. 1.  Přivítáme nový rok
10. 1.  Zájmová činnost
17. 1.  Program dle dohody
24. 1.  Procvičování paměti
31. 1.  Zájmová činnost

Binet, L.: HHhH, Argo 2017
Bryndza, R.: Temné hlubiny, Cosmopolis 2017
Cameron, W. B.: Psí cesta. Román pro všechny psy 
                                    a jejich páníčky, zfilmováno
Doerr, A.: O dívce Grace, Moba 2017
French, T.: Vetřelec, Argo 2017
Gaiman, N.: Severská mytologie, Argo 2017

ZULEJKA OTEVÍRÁ OČI
Guzel Jachina, narozena 1977 v Kazani.
Děj románu se odehrává v Sovětském svazu v období let 1930-1946. Za-
číná v zimě roku 1930, kde v zapadlé tatarské vesnici žije třicetiletá žena 
Zulejka. 
„Zůstane pro mě záhadou, jak se mladé autorce podařilo napsat tak silné 
dílo oslavující lásku a něhu v pekle…“

Ludmila Ulická, současná ruská spisovatelka
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V současné době se finalizuje hodnocení cenových nabídek poten-
ciálních dodavatelů. Obdrželi jsme celkem 9 nabídek, z toho 6 na 
zpracování strategického plánu a 3 na vytvoření urbanistické studie. 
Cenovou nabídku pro obě části zakázky (strategický plán i urbanistic-
kou studii) podala pouze jedna společnost, ostatní firmy se ucházejí 
pouze o první nebo druhou část. V prvním kole hodnocení proběhla 
kontrola úplnosti nabídek a 6 firem bylo osloveno žádostí o dodání 
chybějících údajů na základě doporučení výběrové komise, které for-
málně rada města 20. 12. potvrdila. V termínu od 21. do 28. prosince 
měly firmy možnost doplnit chybějící údaje. Poté proběhlo posouze-
ní nabídek dle hodnotících kritérií a nyní je nutné celý proces formál-
ně dokončit. Do výběrového řízení se přihlásily firmy, které se danou 
problematikou zabývají dlouhodobě a své nabídky staví na mnohale-
tých zkušenostech v oboru. Telefonické ověřování referenčních za-
kázek neodhalilo případné potížisty, reálným předpokladem je výběr 
partnera, který bude schopen zpracovat vše v požadované kvalitě. 

Kdo, co, kdy
Klíčové pro hladký průběh projektu je mít jasno v tom, kdo co má na 
starost, jaké jsou kompetence, kdo nese odpovědnost a kdo organi-
začně zabezpečuje přípravu a celý proces tvorby strategických doku-
mentů. Zpracování strategických dokumentů se bude odehrávat ve 
třech základních úrovních:

1. SAMOSPRÁVNÉ ORGÁNY MĚSTA - Rada a zastupitelstvo 
města nesou odpovědnost za výsledek projektu strategického rozvo-
je města. Úkolem samosprávy je především výběr zhotovitele, obsa-
zení pracovních skupin a strategické komise. Samospráva schvaluje 
financování konkrétních opatření, přijímá výslednou podobu strate-
gických dokumentů, participuje na definování vize, strategických cílů 
a určování priorit města.

2. STRATEGICKÁ KOMISE jako řídící orgán také nese část odpo-
vědnosti. Spolupodílí se na definování vize a cílů a určení finančních 
zdrojů. Úzce spolupracuje v rámci činnosti pracovních skupin, dohlí-
ží na proces tvorby, schvaluje konkrétní opatření, zajišťuje vazby na 
rozvojové projekty vyšších úrovní a navrhuje akční plán na základě 
výstupů z pracovních skupin.

3. PRACOVNÍ SKUPINY slouží jako zdroj informací. Zde probíhá 
základní diskuze nad budoucí podobou města. V první, analytické 
části vytváří pracovní skupina profil obce, tedy sociálně ekonomic-
kou analýzu, která vyústí v analýzu silných a slabých stránek, příle-
žitostí a možných ohrožení dané oblasti, a to na základě podkladů 
zpracovaných zhotovitelem. Dále pracovní skupina identifikuje pro-
blémové okruhy a navrhuje priority. Následně vytvoří hrubý odhad 
finanční náročnosti konkrétních opatření. 
Základní podmínkou je vzájemná spolupráce a návaznost jednotli-
vých činností. Nelze na jednotlivé organizační úrovně nahlížet od-
děleně, komunikace musí probíhat horizontálně i vertikálně. Dalším 
účastníkem procesu tvorby strategických dokumentů jsou koordiná-
tor a zhotovitel.

KOORDINÁTOR organizačně zabezpečuje celý proces tvorby  
a zajišťuje důslednou informovanost všech stran, koordinuje zapoje-
ní veřejnosti. Dohlíží na výběrové řízení na zhotovitele a administraci 
dotace, navrhuje postup tvorby strategických dokumentů a zajišťuje 
kooperaci strategické komise, pracovních skupin, zhotovitele a rady 
města, případně zastupitelstva města. 

ZHOTOVITEL připravuje veškeré podklady a vstupní informace 
pro jednání pracovních skupin, strategické komise, rady města i za-
stupitelstva města. Organizačně se podílí na veřejných projednáních, 
vede pracovní skupiny, zpracovává veškeré výstupy z činnosti pracov-
ních skupin do podoby ke schválení strategické komisi či samosprá-

Strategický rozvoj města Libčice nad Vltavou

JEDEN NEBO DVA DODAVATELÉ? 
vě. Navrhuje způsoby financování konkrétních opatření. Na závěr 
kompletuje strategické dokumenty, které předkládá ke schválení. 

Zeptáme se veřejnosti
Strategický plán je dokument, který má především zohledňovat po-
třeby a přání občanů Libčic. Smysluplný je pouze takový dokument, 
ve kterém se promítnou postoje, návrhy a podněty široké veřejnos-
ti. Jednou z podmínek dotace je maximální zapojení občanů měs-
ta. Strategická komise schválila metody zapojení veřejnosti zhruba  
v tomto rozsahu: 

- První VEŘEJNÉ PROJEDNÁVÁNÍ nás čeká v únoru, nejpozději  
v březnu a na programu bude představení zhotovitele (případně zho-
tovitelů), seznámení s cíli, harmonogramem a průběhem projektu. 
Další veřejné projednávání se předpokládá v případě řešení zásad-
ních otázek například návrhové části nebo problematických témat, 
což vyplyne z případné potřeby. 

- Průběžné INFORMOVÁNÍ VEŘEJNOSTI prostřednictvím ofici-
álních kanálů jako jsou Libčické noviny, web města.

- Činnost PRACOVNÍCH SKUPIN, kterých bude 5 podle klíčových 
oblastí (ekonomika, životní prostředí, řízení města, doprava a infra-
struktura, vzdělávání a volnočasové aktivity).

- Názory a postoje veřejnosti ke konkrétním otázkám budou zjišťová-
ny prostřednictvím DOTAZNÍKOVÉHO ŠETŘENÍ, HLOUBKO-
VÝCH či SKUPINOVÝCH ROZHOVORŮ.

- Lze zařadit i další metody jako je VEŘEJNÉ SLYŠENÍ, které má 
spíše informativní charakter.

- Na závěr nás čeká KONFERENCE na téma „Skryté fenomény a po-
tenciály města Libčice nad Vltavou”.

- Již v prosinci proběhl první WORKSHOP s cílem definovat rámco-
vé zadání urbanistické studie a další budou následovat. 

Náměty od vás občanů vítáme, proto pište své názory a doporučení 
na e-mail koordinatorsp@libcice.cz. 

Přeji vám šťastný vstup do roku 2018, ať vás provází vše dobré po 
celý následující rok a věřím, že tento rok bude přínosným i pro naše 
město.

Mgr. Kateřina Hrachovcová, koordinátor

Místní sdružení ODS Libčice nad Vltavou
a zastupitelé města 

za Sdružení nezávislých kandidátů 
a ODS

vám přejí,

abyste všechny dny 
roku 2018 

prožili 
ve zdraví, pohodě 

a spokojenosti.
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VÁNOČNÍ BESÍDKA ŠD 

Ve čtvrtek 14. 12. 2017 se v Kulturním domě v Libčicích konala vánoč-
ní besídka, na které společně vystoupily děti všech čtyř oddělení školní 
družiny. Na pódium jsme tak museli vtěsnat přes sto dětí. Byla to pro nás 
velká premiéra, protože šlo o první společné vystoupení celé družiny.
Děti zazpívaly vánoční koledy a zarecitovaly vánoční básničky. Jejich vy-
stoupení bylo spontánní a radostné. Což přítomné publikum – rodiče, 
prarodiče a ostatní pozvaní hosté – odměnilo bouřlivým potleskem. Pro 
děti to byla velká odměna, protože na vystoupení se svědomitě připra-
vovaly.
Pevně věřím, že obecenstvu se besídka opravdu líbila a že navodila poho-
dovou vánoční atmosféru. Chtěla bych touto cestou poděkovat vychova-
telkám ŠD za skvěle odvedenou práci a rodičům za spolupráci a podporu. 
Doufáme, že letošní společné vystoupení nebylo poslední a těšíme se na 
další. Odměnou pro nás jsou spokojené děti, pro které tyto aktivity pod-
nikáme.
Za celý kolektiv ŠD přejeme všem radostně prožitý rok 2018.

Jana Švédová, vedoucí vychovatelka ŠD

ÚSPĚCH ŽÁKŮ ZŠ V CHEMICKÉ SOUTĚŽI
Výsledky školního kola chemické soutěže Hledáme nejlepšího mladého 
chemika ČR jsme v říjnu zaslali do Masarykovy střední školy chemic-
ké v Praze. Během měsíce přišla radostná zpráva, že naši žáci z IX. třídy, 
Anna Pavlíková, Karolína Šenová a Pavel Krcho, postoupili do 2. kola 
s dalšími 353 žáky. Úspěch přeje připraveným, a proto jsme zintenzivnili 
přípravu z učiva chemie.
Vybaveni psacími potřebami, kalkulačkami a tabulkami periodické sou-
stavy prvků jsme vyrazili 13. prosince do Prahy. Očekávaný test byl velmi 
náročný. Pro relaxaci nám škola nabídla ukázku na téma Luminiscence  
a pak následovala prohlídka školy. Při odchodu jsme ještě obdrželi di-
plom za školu.
Netrpělivě očekávané výsledky 2. kola dorazily hned druhý den. Anna 
obsadila 3. místo s minimální ztrátou za vítězem. Rovněž i Karolína  
s Pavlem udělali maximum pro reprezentaci školy. Bohužel se však neza-
řadili mezi postupující. Annu Pavlíkovou čeká v únoru 3. kolo. Budeme 
jí všichni držet palce!
Všem účastníkům děkuji za vzornou reprezentaci školy!

Mgr. Věra Reslerová, učitelka přírodopisu a chemie

SPOLEČNÝ PROJEKT 1. a 2. STUPNĚ
Koncem listopadu si na naší škole nachystali sedmáci pěkný projekt tý-
kající se třídění odpadů. Tento program postupně připravili pro všechny 
děti na prvním stupni. Vždy ve skupince nebo ve dvojicích představili 
jednotliví žáci sedmé třídy svůj druh odpadu a podrobně vysvětlili, jak  
s ním nakládat. Žáci nižších tříd si pak zkusili sami všechen odpad roz-
třídit do příslušných „kontejnerů“. Program se povedl, vzájemně se všem 
moc líbil a určitě je to inspirace pro další společné akce 1. a 2. stupně.
Fotky z této akce jsou opět k nahlédnutí na webových stránkách základní 
školy.                                                             Mgr. M. Valentová, třídní učitelka 2.A

Do posledního měsíce minulého roku vstoupili žáci naší školy projek-
tovým dnem - byl pátek 1. 12. a všichni jsme se věnovali výrobě dárků  
a dekorací na vánoční trhy. Ty už považujeme za naši školní tradici a letos 
se obzvlášť vydařily.
Trhy bylo možné navštívit v sobotu 2. 12. na zahradě základní školy. Na 
zdárném průběhu akce mají podíl učitelé a žáci, kteří se starali o svůj stá-
nek, i samotní návštěvníci z řad rodičů a veřejnosti. Velmi příjemnou at-
mosféru pomohla dotvořit milá hudba skupiny Pražský pouťový orchestr, 
živý betlém a samotné počasí - sněžilo a bylo slunečno.
Děkujeme všem, kteří nás přišli podpořit. Doufáme, že výrobky žáků po-
těšily vaše oči, že jste si dali něco dobrého na zub a na zahřátí u našich 
kuchařek a že se vám s námi líbilo. Budeme se těšit opět za rok.

Mgr. Martina Brondičová

VÁNOČNÍ TRHY

SCHOLA PRAGENSIS
Žáci 9. třídy navštívili ve čtvrtek 23. listopadu 2017 veletrh pražských 
středních škol Schola Pragensis, který se konal v Kongresovém centru  
v Praze.
Gymnázia, střední odborné školy i střední odborná učiliště se tu každo-
ročně předhánějí v nápadech, jak přilákat nové studenty do svých řad. Jak 
se jim to daří, je těžké posoudit, ale pozornost návštěvníků rozhodně nej-
více přitahují stánky, které kromě propagačních materiálů a videí působí 
na všechny naše smysly. Taneční školy a konzervatoře ukázkami baletu 
a tance, gastronomické školy vynikajícími ochutnávkami jednohubek či 
nápojů, školy uměleckých řemesel pak svými výrobky v podobě šperků  
a ušitých modelů. Jinde si mohli zájemci dokonce interaktivně vyzkoušet 
menší chemické pokusy, nebo základy sebeobrany.
U každého stánku mohli všichni obdržet propagační materiály a informa-
ce o studiu na příslušné škole. Měli možnost hovořit s vyučujícími nebo 
přímo se studenty, na kterých je znát, že s organizací veletrhu skutečně 
rádi pomáhají.
Návštěva Scholy Pragensis žákům 9. tříd usnadňuje nelehkou volbu po-
volání a pomáhá jim s výběrem vhodné střední školy.

Mgr. Zuzana Benešová, výchovná poradkyně ZŠ
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NEŽ PŘIJDE MIKULÁŠ 
- přehlídka tanečního oddělení

V pondělí 4. prosince hostil Kulturní dům tradiční akci tanečního oddě-
lení ZUŠ Libčice „Než přijde Mikuláš“. Na úvod se sluší poznamenat, že 
sál byl plný k prasknutí, a není divu. Na prknech, která znamenají svět, 
se během celého večera vystřídalo 8 souborů s neuvěřitelným počtem  
84 tanečnic a tanečníků.
Diváci po vystoupení všech tanečních souborů nadšeně aplaudovali  
a bylo jedno, zda se jednalo o nejmladší školkové děti, nebo o soubor 
dospělých tanečnic. Dlužno dodat, že se nejednalo o povinný zdvořilý ro-
dičovský potlesk. Ti, kteří sledují vývoj tanečního oddělení v posledních 
letech pravidelně, se shodují, že zraje jako víno.
Část večera patřila tradičním choreografiím, například divácky vděční 
„Pavouci“, nebo staronový Svatý Martin za živého doprovodu pěveckého 
sboru, došlo však i na spoustu nových nápaditých choreografií (Vlašto-
vičky, V podzimní mlze, O jablíčku, Kouzelný kaštánek, Ve hvězdách, 
První sníh, Klubíčko vzpomínek). Za zmínku určitě stojí také představení 
„Ztraceni v horách“ v provedení dospělé sekce TO. Naprostým překvape-
ním byl nově vzniklý chlapecký soubor s choreografií Sami v lese, který 
ukázal, že scénický tanec rozhodně není pouze doménou dívek.
Závěrem bych rád poděkoval pedagožce Lucii Charouzové za její ne-
všední práci. Líbí se mi, že její choreografie nejsou jen řadou naučených 

„hezkých pohybů“. Každé představení sleduje určitý příběh, kterému děti 
rozumějí a vědí, proč a co tančí. Je vidět, že náročnost choreografií se vždy 
přizpůsobuje zkušenosti jednotlivých souborů. Nejmladší se učí základní 
orientaci v prostoru, vnímání vlastního těla a hudby, starší se pouštějí do 
náročnějších variací. A to nejdůležitější nakonec. Je vidět, že to tanečníky 
i tanečnice baví. 
Poděkování patří i rozsáhlému realizačnímu týmu. Kateřině Judové za ky-
tarový doprovod, Danielu Fiedlerovi za autorskou hudbu, moderátorům 
- nejstarším tanečníkům, Janě Kejmarové a Martě Štrosové za pomoc při 
úklidu, maminkám česačkám, Malině za výzdobu, ochotníkům za za-
půjčení konstrukce, fotografům, kameramanům a dalším dobrodincům 
taktéž. 
Přeji, ať se daří i nadále.                                                                   Jaroslav Hejnic

Muzikanti na Vánočním koncertě ZUŠ v katolickém kostele.                                                                                                                                                                                                           Foto: Hannah Bartíková
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S blížícím se chladnějším obdobím, kdy lidé bývají častěji nemocní, pro-
šlo v průběhu léta senátem snížení doplatků na léky pro děti a důchodce 
starší 65 let, a to z 2 500 Kč na 1 000 Kč. U důchodců starších 70 let se 
částka snižuje dokonce na 500 Kč.
Obyvatele středoevropských států čeká mnoho týdnů zimy. Kromě 
chladného počasí se přidává méně světla a kratší dny. Lidé spolu tráví více 
času v uzavřeném prostoru. 
Zejména starší lidé a děti jsou, více než kdy jindy, náchylnější k nejrůz-
nějším sezónním onemocněním. Právě včas tedy přišla senátem v srpnu 
schválená novela zákona, která snižuje limity doplatků na léky seniorům 
a dětem. 
ZVÝHODNĚNÍ DOPLATKŮ NA LÉKY PRO SOCIÁLNĚ CITLI-
VĚJŠÍ SKUPINY
Po schválení senátem podepsal snížení také prezident republiky. Sociálně 
citlivější skupiny obyvatel budou mít tedy zvýhodněnou spoluúčast na 
těchto nákladech. Roční finanční dopad tohoto opatření vyjde na nece-
lých půl miliardy korun (konkrétně se jedná o 440 milionů Kč). Novela 
vstoupí v platnost v lednu roku 2018. 
Do limitu se započítává částka do výše doplatku na nejlevnější léčivý pří-
pravek obsahující stejnou léčivou látku. Nemusí jít tedy nutně o celou 
výši doplatků, které pacient u lékárníka nechá.
ÚPRAVA V HRAZENÍ OČKOVÁNÍ
V rámci vládní předlohy upravila sněmovna také úhradu některých očko-
vání. Konkrétně se jedná o očkování seniorů proti pneumokokům a vak-
cinaci dětí proti papilomavirům.
Senioři mohli doposud bez doplatku využít pouze jeden druh vakcíny 
proti pneumokokům. Druhý je pak stojí přibližně tisíc korun navíc. Dru-
hý typ vakcíny se ale považuje za šetrnější k pacientovi. Nově bude možné 
dosáhnout také na tento druhý typ bez doplatku.

U očkování proti papilovirům u dětí se jedná o odlišný typ změny. Do-
posud na vakcínu bez doplatků dosáhly pouze dívky, nyní se zvýhodnění 
začíná týkat také chlapců.
KROMĚ DOPLATKŮ SE MĚNÍ TAKÉ NĚKTERÉ PRAVOMOCI 
PRAKTICKÝCH LÉKAŘŮ
Přijatá novela zákona rovněž rozšiřuje pravomoci praktických lékařů, a to 
v oblasti předepisování léků. 
V dosavadní podobě zákona musel praktický lékař u některých léčiv po-
slat pacienta ještě ke specialistovi, sám je předepsat nesměl. Nově už sice 
tuto možnost má, pacient však přijde o nárok na hrazení příslušné části 
ceny léku ze zdravotního pojištění. 

Ondřej Veszelei, finanční poradce

SNÍŽENÍ DOPLATKŮ NA LÉKY PRO SENIORY A DĚTI

UFO NA ÚZEMÍ MĚSTA
Věřte nebo ne, ale 17. 12. 2017 v dopoledních hodinách přistál v evan-
gelickém kostele létající talíř, z kterého vyskákali záhadné zelené bytosti  
s tykadly a domáhali se účasti na přípravách českých Vánoc. Komunikovali  
s panem farářem naší řečí s typickou ufoní monotónností, která ale jako by 
zázrakem zmizela v písničkách, jež ufoni používali zřejmě v domnění, že 
hudba je mírumilovná komunikace mezi všemi bytostmi světa, resp. kosmu. 
A měli pravdu. Našinci jim kladli v písni Sváti Karáska složité otázky o tom, 
zda i u nich je ufon ufonu vlkem, zda i oni soudí tvrdě a zda ufon zní také 
tak hrdě. A když k nám mluvil Bůh přes syna člověka, zda mluvil k nim přes 
syna ufona... Ufoní odpovědi zněly zcela sofistikovaně. Posuďte sami: „Si 
vo-te va vi-ta o-gwana, va ta-ka o fika higuni, ven giva ta kuja mam bi-ja, mi 
mi ni li ku-va umbájí, mi mi ni li ku-va mubiri, mimi ni li kuťu mikija, nihu-
rimije --- gwana, ňjurity - u falu mevako.“
Máme tedy o čem přemýšlet...
Za kouzelným představením dětí stojí všichni členové sboru, v čele s panem 
farářem Cejpem, který se připojil i coby zpěvák a kytarista. Nikdy v životě 
jsem se v kostele tak nenasmála, zvláště když se od varhan ke kazatelně dal 
rozvážně do pohybu neidentifikovatelný létající objekt UFO (Unidentified 
Flying Object), ale nazpět už mu jaksi selhávalo zapalování...                                                                                

Hannah Bartíková
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Během pěti podzimních víkendových večerů mohli diváci a příznivci 
ochotnického divadla zhlédnout v sále místní základní umělecké ško-
ly pět různých představení v podání čtyř divadelních souborů a během 
tří dopoledních lekcí Kurzu rozvoje divadelních dovedností zlepšit své 
divadelní dovednosti s herečkou, zpěvačkou a choreografkou Cécile Da 
Costa.
Libčický divadelní podzim (dále jen LDP) zahajovalo i zakončovalo 
představení domácích, tedy Libčického ochotnického ďivadla (zkráceně 
LOĎ), třemi různými povídkami (Florencie, Miláno a Padova) na moti-
vy Boccaciova Dekameronu pod názvem „Jak na lásku“. LDP dále nabí-
dl Čechovovu hořce satirickou povídku „Můj strýček, Jeho Excelence“ 
v podání divadelního spolku Scéna Libochovice, romantickou komedii 
„Jane“ Aleše Kubity, v podání divadelní sekce pražského turistického od-
dílu UŠI-X, ve které hráli mimochodem i mladí talentovaní herci z Lib-
čic. Třetím hostem LDP bylo divadlo POKUS z Velkých Přílep s komedií 
Alaina Reynauda – Fourtona „Monsieur Amédée aneb na červenou už 
nezastavím“, aneb co všechno se může stát, když penzionovaný důchodce 
zastaví se svým vozem přesně podle předpisů na červenou.
Všechna představení byla skutečně fantastická, ohromující a plná ener-
gie. Děkuji za ně srdečně nejen divadelníkům a jejich souborům, ale  
i skvělému publiku, které vždy zaplnilo sál a troufnu si říci, že na jednom 
představení bylo i dosti přeplněno, ale věřím, že zážitek a prožitek byl tak 
hluboký, že to divákům nakonec nevadilo. Všechna hostující divadla si 
moc chválila a pěla chválu našemu úžasnému publiku, které bylo skuteč-
ně vděčné a přátelské, a i díky kterému se jim u nás výborně hrálo. Sálem 
základní umělecké školy se při představeních nesl upřímný smích, radost 
a pocity štěstí, které nabudily vystupující herce k podání těch nejlepších 
výkonů, které se, věřím, v myslích mnoha diváků staly nezapomenutelný-
mi zážitky a zůstanou krásnými vzpomínkami na letošní LDP.
Účastníci lekcí veřejného Kurzu rozvoje divadelních dovedností zlepšo-
vali své prostorové schopnosti, spolupráci s jednotlivými kolegy, skupina-
mi i souhru celého týmu, a to vše prostřednictvím různých cviků, scének, 
improvizací a her. Učili se novému pohledu na různé situace, rozvíjeli 
sebevnímání, rozezvučovali prostory ve svém těle, které pokud nejsou 
trénovanými zpěváky, běžně ani nepoužívají, a i zpívali a učili se práci  
s hlasem a správnými technikami dýchání. Děkuji tímto vždy usměvavé 
a sympatické lektorce kurzu paní Cécile Da Costa za nalezení volného 
času ve svém hodně nabitém rozvrhu a ochotu školit amatérské divadelní 
zájemce a nadšence.
Ráda bych tímto poděkovala vedení a pracovníkům základní umělecké 
školy za spolupráci a poskytnutí prostor pro uskutečnění Libčického 

divadelního podzimu. Velké poděkování patří městu Libčice nad Vlta-
vou za poskytnutí finanční podpory a spolku Libčice.net za zapůjčení 
pódia pro vytvoření stupňovitého hlediště. Největší poděkování však pa-
tří mým kolegům a přátelům z Libčického ochotnického ďivadla, kteří 
věnovali přípravě a organizaci LDP spousty hodin svého volného času  
a práce, a bez kterých by se LDP nemohl uskutečnit a nebyl by takový, 
jaký je. Srdečně děkuji i našim rodinám a přátelům, kteří se nám vždy sna-
ží všemožně pomoci, aby průběh LDP byl hladký.
Neměli jste možnost se letošního LDP zúčastnit a rádi byste se o letoš-
ním ročníku dověděli více? Nemusíte být „coufalí“, navštivte naše webové 
stránky: https://divadlolod.cz, kde najdete nejen mnoho barevných fo-
tografií, ale i poutavé články a zajímavé informace k jednotlivým předsta-
vením, které pro vás připravil Marek Coufal.
S laskavým svolením paní Věry Hudákové uveřejňujeme její hodnocení 
letošního LDP:
„Je opravdu skvělé, že Libčické Ochotnické Ďivadlo (LOĎ) navázalo na tra-
dici ochotníků z 80 let a pokračuje v pořádání Libčického divadelního podzi-
mu. Letos po přerušení již podruhé, v návaznosti na dřívější počiny, se jedná 
o 22. ročník. 
Bohužel v loňském roce mi Divadelní podzim unikl, ale letos jsem si nenechala 
ujít žádné z pěti představení. Musím se přiznat, že jsem ve svém životě poprvé 
navštívila představení ochotnického divadla. Vše, co jsem během pěti předsta-
vení zhlédla, mě ohromilo! Před takovým elánem, zapálením pro věc, ochotou 
bavit lidi na úkor svého volného času, vymýšlením, nazkoušením a samotným 
předvedením divadelního kusu hluboce smekám.
Jsem hrozně ráda, že se i v dnešní uspěchané době najde tolik nadšenců pro 
prkna, která znamenají svět. O to více jsem byla překvapena představením 
členů turistického oddílu UŠI-X, kteří jsou ukázkou toho, že i dnešní mladí 
lidé mají zájem se potkávat a spolu nacvičit náročné divadelní přestavení.
Na závěr chci poděkovat nejen organizátorům Libčického divadelního pod-
zimu, ale i všem těm, kteří nás po pět večerů bavili. Všem účinkujícím patří 
velký dík a dovolím si tvrdit, že mluvím nejen za sebe, ale i za ostatní diváky, 
když řeknu: „Byla to nádhera, která pohladila po duši, občas přinesla něco  
k zamyšlení. Díky, díky, díky a ještě jednou díky!!!
Už teď se těším na Libčický divadelní podzim 2018. Přeji všem hodně štěstí  
a radosti do dalších představení.“
A co říci na závěr? Děkujeme našim příznivcům a fandům a přejeme všem 
do nového roku hodně zdraví, úspěchů a příjemných chvil, a to nejen těch 
kulturních!
Za Libčické ochotnické ďivadlo (LOĎ),                                       

Jana Tahalová

JAKÝ BYL LIBČICKÝ DIVADELNÍ PODZIM 2017?

Jak na lásku - děkovačka.                                                                                                                                                                                                                                                                                   Foto: Marek Coufal
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LIBČICKÉ OCHOTNICKÉ ĎIVADLO (LOĎ)
srdečně zve na své představení:

 J. B. THOMASE – CHARLEYOVA TETA
Kam: Městské divadlo K. H. Máchy v Litoměřicích

Kdy: sobota 20. ledna 2018 od 19:00
Rezervace lístků na: http://vstupenky.mkz-ltm.cz/litomerice/list

Na svatého Martina si Libčičané mohli letos kromě husy vychutnat i je-
den nevšední divadelní zážitek. Tedy alespoň ti, kteří se odvážili vsadit 
svůj drahocenný čas na neznámý amatérský soubor UŠI-X a jeho hru 
Jane, který zde vystoupil v rámci Libčického divadelního podzimu. Sou-
dě dle atmosféry v sále i následných ohlasů se odvážlivcům sázka vyplatila 
a dobře se nad hereckými výkony mladých ochotníků pobavili. Nedozvě-
děli se však mnoho o tom, kdo byli vlastně tito herci, vyjma faktu, že šlo 
o členy jakéhosi turistického oddílu z Prahy. A proto dovolte malou ná-
pravu. 

O nás
Kondor - Čtrnáctka je sdružením několika zájmových dětských oddílů, 
čítajících dohromady asi 100 dětí a 40 dospělých sídlících v Praze na No-
vém Městě. Každý lichý rok zjara pořádá víkendový divadelní festival na 
pronajatých prknech některého z pražských divadel. Čtrnáctka je otevřená 
každému dítěti od 5 do 15 let, nikdo neprověřuje jeho herecký ani jiný ta-
lent. Cílem sdružení je přimět děti aktivně trávit svůj volný čas a naučit je 
spolupracovat v kolektivu. A vlastní divadelní festival je jedním z prostřed-
ků, skrze nichž tento cíl Čtrnáctka naplňuje. Umělecká kvalita představení 
vzešlých z dílen jednotlivých oddílů je přirozeně velmi kolísavá a většině 
z nich s koncem festivalu končí i jejich jepičí život, což samozřejmě vůbec 
nevadí, protože zde je tak říkajíc důležitější cesta, než cíl.
UŠI-X pokaždé věnují přípravě festivalového představení obzvláštní péči 
a poslední kus, jímž bylo právě představení Jane, se vydařil natolik, aby si 
zasloužil více než jen jediné festivalové uvedení. Jelikož dva herci, Franta 
Juda a Vojta Novák, pocházejí z Libčic, naskytla se možnost vyjet s ním 
nejdříve právě sem. Další uvedení je nachystáno na 9. ledna ve studiu Alta 
v pražských Holešovicích od 19:00 (všichni jste zváni!). A věříme, že ani 
to ještě nebude derniérou.

O hře
Ty, kteří Jane viděli, anebo aspoň proklikali obrazovou reportáž na webu 
Libčické křižovatky, možná bude zajímat, jak vznikl nápad na komedii  
z americké střední a ještě k tomu v šedesátých letech. Jak to bývá, nejlepší 
inspirací je zakázka a pevný termín. 
V našem případě byl termínem blížící se festival a zakázkou uplatnit po-
tenciál šesti nejstarších členů oddílu. Díky sestavě, která se sešla, byla 
lákavá možnost pustit se tentokrát i do nějakého toho opravdového „psy-
chologického herectví”, a tudíž bylo třeba přijít s postavami, které budou 
věkem odpovídat našim hercům (11 až 16 let), a jejichž problémy budou 
hercům pokud možno blízké. Odtud střední škola a dobývání srdce starší 
spolužačky. Ale proč Amerika a léta šedesátá? Proč jsme nezůstali doma 
a v současnosti, aby děti hrály ještě více samy sebe? Zbabělý únik auto-
ra. Únik před představou, kolik z příběhu by se dnes asi odehrálo pro-
střednictvím zpráv a fotek někde v mobilech a jak tohle vlastně ukázat 
na jevišti, a před obavami, jak se trefit do aktuálního slovníku teenagerů 
a neztrapnit se, nebo, co by asi poslouchal Mike za hudbu, či spíš co by 
sledoval na YouTube? Zlatá šedesátá! A proč Amerika? Možná by se děj 
mohl odehrávat i v tehdejším Československu, ale uznejte - americká hit-
paráda roku 1966, to byla opravdu paráda! 
Naštěstí změna místa a doby hercům nijak nepřekážela a z jeviště je často 
vidět, že sami moc dobře cítí, jak přesně danou situaci hrát. Ale zdale-
ka to nešlo hned samo. Naplánované tři měsíce zkoušení před premi-
érou by bývaly stačily, kdybychom mohli zkoušet tak třikrát týdně, ale 
to v podmínkách dětského oddílu, který má schůzky týdně jen jednou,  
a nejen kvůli divadlu, nepřipadá v úvahu. Závěr zkoušení nám navíc naru-
šily nemoci, a tak předpremiéra byla pořádnou zkouškou odvahy, hlavně 
pro hlavního protagonistu, na jehož výkonu představení stojí. Po dalších 
dvou náročných měsících zkoušek si ale uvedení v Libčicích všichni užili 
- herci a diváci s nimi. 

Aleš Kubišta, autor hry, režisér a hlavní vedoucí oddílu UŠI-X

UŠI-X

Vojta Novák a Franta Juda - hlavní protagonisté hry Jane.                                                                                                                                                                                                                        Foto: Marek Coufal
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Foto: Hannah Bartíková

Snow Film Fest
Mnoho objektů v našem městě je spojeno se jménem rodiny Fischerů, 
majitelů někdejší cihelny. Nejinak je tomu i s komínem kotelny v libčické 
šroubárně. Komín tvoří jednu z dominant města, ačkoliv stojí na jednom 
z jeho nejnižších bodů (více o něm v článku LN/2014).
Kotelna, které po mnoho let sloužil, v posledních desetiletích upadla  
v zapomnění, její střecha už zvolna obrůstala břízkami. Když jsme v roce 
2014 pořádali ve vedlejším objektu – Uhelném mlýně – afterparty po 
sborovém festivalu Otevřená zahrada, opatrně jsme do kotelny nahlíželi 
oknem a byli jsme smutní z toho, že tak krásný industriální objekt se nej-
spíš brzy rozpadne.
Ale nestalo se! Naštěstí na něj z oken svého ateliéru v Uhelném mlýně 
hleděl také architekt Patrik Hoffman. Ten dokázal to, čemu určitě jen tak 
někdo nevěřil: kotelnu získat, citlivě zrekonstruovat a nakonec otevřít 
veřejnosti.
Objekt s příznačným názvem Kotelna ožívá 
Prostory, které zde vznikly, nabízejí široké spektrum možných společen-
ských aktivit. Je tu nádherný vysoký sál, v němž by se jistě dalo tančit, 
prostorná členitá část s barem a jeho zázemím, v patře galerie, klubový 
prostor v podzemí s tajemnou spletí chodeb, odkud můžete zespodu na-
kouknout i do zmíněného komína nebo přemýšlet o tom, kde končí ta 
nejdelší zaslepená chodba, ze které táhne chlad. Spojení tmavého kovu, 
dřeva a všudypřítomných cihel vytváří neopakovatelnou atmosféru, jíž ve 
dne umocňuje panorama řeky a protilehlých skal, v noci důmyslné osvět-
lení budov.
Neuvěřitelné příběhy v undergroundu
Troufám si říci, že Kotelnu nám mohou – a ještě budou! - přespolní zá-
vidět; svědčí o tom i fakt, že na festival Snow Film Fest, pořádaný spol-
kem LOS, se sjeli diváci z širokého okolí. Podzemí Kotelny se proměnilo 
v kinosál, kde diváci mohli zhlédnout filmy o lidech, kterým nestačí si 
vyjet na Lysou horu ani na Dachstein, ale podnikají na sněhu a ledu cesty, 
které ti druzí mohou považovat za čisté šílenství. Anebo za sen, který se 
vám asi nesplní, ale tady se můžete v teple podívat, jak si ho splnil někdo 
jiný. Není to ostatně žádná povinnost, ale třeba vyprávění Zdeňka „Háč-

ka“ Háka o výstupu na Gasherbrum některé diváky inspirovalo aspoň  
k tomu, že zase jednou vyběhnou na Sněžku. A kdo byl po zhlédnutí fil-
mů z krajin sněhu a ledu přeci jen trochu vychlazen či vyděšen, mohl se 
průběžně občerstvovat na baru a na závěr akce si zahřát duši zpěvem slo-
venské zpěvačky Katarzie.
Úspěch je i dílem sponzorů a pomocníků
Troufám si říct, že letošní SnowFilm Fest byl dosud nejpodařenějším roč-
níkem filmových festivalů, které LOS už čtvrtým rokem pořádá. Znač-
nou měrou tomu přispělo i prostředí, v němž se letos poprvé konal. Za to 
patří velký dík Patrikovi a Andree Hoffmanovým, kteří nám to umožni-
li. Děkujeme též za příspěvek městu Libčice nad Vltavou, firmám Meva  
a Vaude za sponzorské dary do soutěží, Mirce Koušové a spol. za přípravu 
skvělého občerstvení, skautům za program pro děti a také všem, kteří se 
podíleli na přípravě a závěrečném úklidu.
Více fotek na www.libcickekrizovatky.cz nebo facebooku spolku LOS.

Lucie Richterová

Foto: Jiří Křenek
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VŠE, CO JSI NÁS NAUČIL, PŘEDÁME DÁL
Jaroslav Novák st. se narodil v Libčicích v domě, kde prožil celý svůj život 
až do posledního okamžiku svého života. Byl věrným rodákem našeho 
města a měl Libčice velmi rád. Byl sportovcem tělem i duší. K pravidelné-
mu cvičení jej přivedli jako devítiletého kluka jeho rodiče, kteří pracovali  
v Sokole již před 2. světovou válkou a byli též u jeho obnovení po r. 1945. Jak  
J. Novák rád vzpomínal, tehdejší cvičitelé se mládeži věnovali velmi pečli-
vě a předávali jim nejen sportovní dovednosti, ale i morální hodnoty, což 
si rychle osvojil i on sám a tvrdil, že sport vychovává a dělá lidi lepšími.
J. Novák vychodil základní školu v Libčicích nad Vltavou a pak přešel na 
Kladno na střední průmyslovou školu. V době studií se na Kladně dostal 
k závodní gymnastice a kvalifikoval se do mistrovské třídy. Bavilo jej však 
nejen závodit, ale i předávat své zkušenosti mladším, a tak se stal trenérem 
gymnastiky již v 18 letech. Po studiích byl přijat do Dukly a dvouletou 
vojnu absolvoval v Dukle v Českých Budějovicích. 
Prošel několik zaměstnání, většinou technického zaměření, ale největším 
předmětem jeho zájmu byla hned po rodině gymnastika, v které závodil 
až do svých 50 let. 
Se svou ženou Janou má dva syny a rodinná tradice se zopakovala, ne-
boť oba kluky přivedl do té samé sokolovny, kam před řadou let chodil se 
svým otcem. Starší syn Petr to dotáhl až do reprezentace a dodnes trénuje 
mládež v Praze. Mladší syn Jaroslav nedělal gymnastiku závodně, nicmé-
ně bratrovi svými výkony doslova šlapal na paty a dodnes je veteránským 
přeborníkem v olympijském šplhu.
Jarda Novák byl vynikající sportovec sokolského typu, kterému nebylo 
zatěžko věnovat svému týmu veškerý svůj čas a um. Svým příkladným 
nadšením pro krásný a velmi náročný sport, jakým gymnastika bezespo-
ru je, dokázal nakazit několik generací mládeže. Neustále se vzdělával  
a ochotně své znalosti předával dál jako trenér II. třídy všestrannosti 
mužů a dětí, jako porotce, jako náčelník, vzdělavatel a kronikář Sokola 
Libčice nad Vltavou.
Svým svěřencům se neúnavně věnoval do svého posledního dne a jeho 
náhlý odchod bolestně zasáhl malé i velké. Díky jeho vstřícné a přátel-
ské povaze se všichni kolem něj, napříč generacemi, mohou považovat 
za jeho přítele.
Odešel náhle, uprostřed práce, bez slova rozloučení. Sokolovna jako by 
ztichla a bezprostředně se před ní objevily květiny a svíčky, které tam 
spontánně pokládali všichni, kteří jej měli rádi.
S Jardou Novákem skončila významná epocha libčického Sokola, kde 
zanechal nesmazatelnou stopu. Vždy se na něj bude vzpomínat jako na 
libčickou sportovní legendu, autoritu, jako na vzácného, nesobeckého  
a laskavého člověka, který měl rád své město, o jehož historii se intenziv-
ně zajímal a překvapoval svým přehledem a hlubokými znalostmi.
Libčický Sokol bez náčelníka Jardy Nováka už nikdy nebude stejný, ale 
je třeba jít dál přesně ve smyslu motta, které nechali jeho následovníci 
napsat na stuhu smutečního věnce: 
„Vše, co jsi nás naučil, předáme dál.“                  Hannah Bartíková, cvičitelka
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NEJLEPŠÍ SPORTOVCI 
A TRENÉR V ROCE 2017

Vyhlašujeme za rok 2017, ale hodnotí se i se-
zona předcházející, neboť první ročník jsme 
oceňovali v polovině roku. Adeptů nebylo 
málo. Hodnotí se kategorie dospělých – nejlépe 
hodnocený sportovec, kategorie dětí – taktéž  
a kategorie nejúspěšnější trenér.

Výběr se provádí následovně. Vedoucí každého oddílu v TJ Sokol 
navrhne v uvedených kategoriích kandidáta, bez ohledu příslu-
šenství oddílu a ten, kdo figuruje nejvíce na hodnoceném místě 
– vyhrává ve své kategorii.
V kategorii dětí - Vojta Kolář (ročník 2008), oddíl všestran-
nosti
Již 3 roky dosahuje skvělých výsledků ve všestrannosti. V dese-
tiboji na župním přeboru se celkově umístil 2. V atletice (skok 
do dálky, hod míčkem, běh na 60 m a 400 m) byl také 2. V gym-
nastice 3., včetně šplhu. V plavání na 50 m byl zlatý a postoupil 
na republikový přebor ČOS. Zde skončil na celkovém 4. místě. 
Na všestrannosti - dvojbojích dosáhl 2x na zlato. Na Memoriálu  
J. Grucla a Velké ceně města Libčic jasně zvítězil na 4,5 m tyči za 
5,05sec a rovněž získal zlato.
V kategorii dospělých - Jiří Hodík mladší, oddíl karate
Mezinárodní vicemistr České republiky v karate (v kumite), tre-
nér III. třídy, nositel mistrovského stupně 1.DAN, náš nejúspěš-
nější závodník, karate se věnuje 25 let, vítěz mnoha turnajů.
Nejúspěšnější trenér - Jiří Hodík starší, oddíl karate
Zakládající člen TJ KARATE -H- LIBČICE, nositel tzv. vysokého 
DANU (5 černých pásů), a titulu sensei GO, nejvyšší sensei, tre-
nér II. třídy, zkušební komisař, závodníci pod jeho vedením získa-
li mnoho titulů a medailí z mezinárodních turnajů a mistrovství 
republiky.
Vítězové všech kategorií byli slavnostně vyhlášeni při zahájení 
Sokolského dne. Všichni obdrželi krásné dárkové koše a z rukou 
starosty Sokola věcné ceny. Gratulujeme vítězům, je to úspěch  
i pro jejich oddíl a trenéry.
Poděkování patří všem sportovcům, kteří úspěšně reprezentují 
náš Sokol, zvláště v kolektivních sportech, kde se jednotlivci po-
suzují obtížněji.
Uznání si zaslouží i členové Sokola, kteří sice nesoutěží, ale pravi-
delně sportují. Stejně tak výbor TJ a ostatní trenéři, kteří se starají 
o výchovu mládeže, zajištění sportovišť i chodu Sokola.
Sportu zdar!                                  

 Tomáš Hykeš, jednatel TJ Sokol Libčice

AFK LIBČICE NAD VLTAVOU
Libčičtí fotbalisté zahájili svou nováčkovskou sezo-
nu v 1B třídě vítězstvím nad Vojkovicemi a násled-
ně porážkou na půdě, jak se později ukázalo, velmi 
silného soupeře z Nelahozevse. Tým vedený trenér-
ským duem Hamouz - Vorel se v průběhu podzimu 
musel vypořádat s řadou nepříjemných událostí,  

a tou nejzávažnější bylo dlouhodobé zranění loni nejlepšího střelce 
Michala Punčocháře. Naštěstí se trenéři mohli opřít o kapitána a vůdce 
týmu Lukáše Paluku, nejlepšího střelce (se 14 góly) podzimní části Li-
bčic, Ondřeje Hrdiny a velmi dobře hrajícího pilíře zadních řad Jakuba 
Kapitána. Celý podzim se nesl ve velmi dobře sehraných zápasech na do-
mácí půdě, za podpory výborných fanoušků (mimochodem, průměr na 
jeden domácí zápas je 190 diváků) a rozpačitých výsledků na půdě soupe-
řů. „Naše venkovní zápasy nebyly vždy ideální, možná i proto, že jsme nováčci  
a seznamovali jsme se s prostředím a stylem hry v 1B třídě“, uvedl trenér 
Hamouz. Je ale pravda, že doma byly Libčice neporazitelné i přes to, že 
do Libčic zavítaly Holubice (4:2) a Dolnobousovský SK (5:3). Libčice 
nakonec s 30 body a skórem 53:21 skončily na krásném 1. místě. „Velké 
díky patří fanouškům, na které se můžeme spolehnout jak doma tak venku, 
sponzorům, městu a vedení klubu v čele s p. Sedlákem za podporu“, uvedl 
kapitán Lukáš Paluka. 
Hráči a trenéři AFK Libčic přejí všem všechno nejlepší a dobré zdraví  
v roce 2018.                                                                                           Lukáš Reichel

Řešení úlohy z prosincového čísla:
1. Vg8+ - Vxg8        2. Vf8+ - Vxf8        3. e7 mat
Protože předpokládám, že o svátcích bude mnoho jiných zážitků a na ně-
jakou složitou úlohu nebude čas, nabízím v tomto čísle ukázku z partie 
turnaje o mistrovství  Krymu v roce 1958.
Pozice:       bílý – Ka3, De2,       černý – Kb1, Db6, g2

ŠACHOVÝ KOUTEK

Černý uchopil pěšce g2 a posunul ho na pole g1. Bílý se otázal, jakou 
figuru staví místo pěšce. „Dámu“ odpověděl soupeř. Bílý jen pokývl hla-
vou, usmál se a hrál Dd1+, načež po tahu černého Dxd1 by byl pat. Do 
partie však zasáhl rozhodčí, že černý proměnu pěšce v dámu ještě nepro-
vedl, a že tedy může postavit jakoukoliv figuru. Černý se zaradoval a po 
opakovaném tahu pěšcem  g2 na pole g1 postavil věž. Bílý se opět usmál 
a zahrál …………?. Spravedlnost zvítězila. Takže nakonec přece jenom 
úloha, ale lehká.
Výsledky družstev:
TJ Hostivice – ŠK Liběhrad A 4 – 4 
ŠK LIběhrad A – ŠK Zdice 2 – 6
ŠK Liběhrad B – ŠK Velvary 4 – 4
ŠK Liběhrad B – Buštěhrad A 3,5- 4,5                

Vladislav TybanZleva: Vojta Kolář, Jiří Hodík st., Jiří Hodík ml.                                            Foto: z archivu Sokola
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ODDÍL HÁZENÉ
Muži
Poslední informace z klubu byly publikovány již několik měsíců nazpět. 
Od té doby se toho dost událo a je asi správný čas zrekapitulovat celý 
podzim. Po hektickém začátku soutěže měl nastat relativně klidnější střed  
s papírově slabšími soupeři a závěr sliboval opět dávku adrenalinu a ner-
vů. Není asi potřeba komentovat každý zápas sólo, proto bych rád vypích-
nul jen několik společných rysů.
Domácí zápasy se soupeři z dolní poloviny tabulky byly v naší režii a jed-
nalo se o jednoznačné zápasy. Jak Lokomotiva Vršovice, tak Jiskra Zruč 
odešla herně především v 2. poločase, kde se potvrdila naše dominance. 
Nelze říci, že by se jednalo o procházku růžovou zahradou, ale zápasy 
byly plně pod kontrolou a i proto se na palubovce točili všichni hráči. 
Jednalo se tak o úspěšné zapracování nových tváří a ostrá souhra méně 
obvyklých složení na hřišti.
Venkovní zápasy pak přinesly mnohem více napětí. Klopýtnutí v Čes-
kých Budějovicích ještě více zdramatizovalo boj v horní polovině tabulky. 
Rozdíl mezi 1. a 5. místem byl snad jen bod. Konec podzimu tedy sliboval 
zajímavá klání mezi týmy v čele a logicky někdo musel klopýtnout.
Vrchol podzimu měl přijít v domácím zápase s Třeboní, který dle posta-
vení v tabulce přinesl přímý souboj o 1. místo. Z týmu bylo cítit odhod-
lání a chuť poprat se před domácím publikem o dobrý výsledek. Úvod 
zápasu byl z říše snů a Třeboň hrála druhé housle ve všech partiích zápa-
su. Ve zkratce se dařilo asi vše, co jsme si před zápasem vytyčili. Obrana 
zaměřená na vyčnívající střelce Jihočechů podpořená brankáři, organizo-
vaná spolupráce v útoku a úspěšnost střelby udávaly směr zápasu. Tímto 
vítězstvím jsme si zajistili první flek podzimu.
Celkově se bodově jedná o jeden z nejlepších, možná nejlepší, podzim ve 
2. lize. Celkově jsme nasbírali 19 bodů a před 2. Třeboní a Žďárem máme 
dvoubodový náskok. Jaro přinese jistě ještě nespočet zápletek a převratů, 
ale s poctivou hrou z posledních kol můžeme pomýšlet vysoko.
Mládež
S úsměvem na tváři můžu konstatovat, že oddíl házené má aktuálně již  
2 mládežnické kategorie. K pokračujícímu družstvu mladších žáků z roku 
2016 se letos na podzim přidala opět přípravka. Pokračujeme tak dále  
v nastavené cestě obnovy házenkářské mládeže v Libčicích.
Přesněji - tým mladších žáků a žákyň (v žákovských kategoriích mohou 
hrát chlapci a dívky dohromady) je již poměrně konsolidovaný a pravi-
delně tréninky navštěvuje v průměru 12 dětí. V posledním půlroce mladí 
házenkáři a házenkářky prošli obrovským pokrokem logicky spojeným  
s tělesným i duševním vývojem dětí. Nastává tak ten pravý okamžik  
k vyzkoušení ostrých zápasů. Na jaro tedy plánujeme zapojení do středo-
české soutěže v podobě turnajů. Určitě také zorganizujeme nějaký zápas 
na domácím hřišti, kde budeme moci předvést všechny dovednosti i do-
mácímu publiku.

Oddíl přípravky funguje od letošního září a musím říct, že nasazení a ši-
kovnost dětí mě velmi mile překvapila. V průměru na tréninku blbneme  
s 9 ďáblíky, a to doslova. Energie dětí je až neuvěřitelná a popravdě to není 
z pohledu trenérů žádná sranda. Domnívám se ale, že jsme již velmi dob-
ře našli společnou řeč a tréninky mají prvky hry, zábavy, ale také rozvoje  
a přípravy na házenkářskou kariéru.
V uplynulém roce jsme startovali celý proces práce s mládeží. Rok 2018 
bude ve znamení konsolidace a nastavení fungujícího prostředí z dlou-
hodobého hlediska. Start se podařil, nyní jsme na trati a nesmí nám dojít 
dech. Důležité ale ve výsledku bude pouze a jen hodnocení dětí a rodi-
čů. Pro rok 2018 bych si přál úspěšnou účast v soutěžních turnajích žáků  
s dostatečně širokým kádrem a doplnění přípravky o další začínající há-
zenkáře a házenkářky.
Za celý oddíl házené chci poděkovat za podporu rodičů dětí, města  
a všech zúčastněných osob, kterou jsme v roce 2017 obdrželi, a do roku 
2018 všem přejeme mnoho sportovních i osobních úspěchů. Házené 
zdar!
Za oddíl házené                                                                                           Petr Česák

ODEHRANÉ ZÁPASY:
 Kolo Zápas Výsledek
   1. Libčice - Sezimovo Ústí 26 : 21
   2. Sokol Žďár n. S. - Libčice 34 : 28
   3. Libčice - TJ Lokomotiva Plzeň 25 : 21
   4. Praha 4 - Libčice 20 : 28
   5. Libčice – Havlíčkův Brod 29 : 26
   6. Libčice – Lokomotiva Vršovice 36 : 24
   7. České Budějovice - Libčice 26 : 26
   8. Libčice - Zruč nad Sázavou 30 : 22
   9. Košutka - Libčice 24 : 26
 10. Libčice - Třeboň

TABULKA:
  Z V R P skóre B 
 1. Libčice 10 8 1 1 287 : 241 17
 2. Sokol Žďár n. S. 10 7 1 2 288 : 266 15
 3. Třeboň 10 7 1 2 273 : 260 15
 4. Praha 4 10 6 1 3 293 : 270 13
 5. Košutka 10 5 2 3 292 : 248 12
 6. TJ Lokomotiva Plzeň 10 6 0 4 283 : 261 12
 7. VŠ Plzeň 10 5 0 5 272 : 269 10
 8. České Budějovice 10 3 1 6 279 : 270 7
 9. Sezimovo Ústí 10 3 0 7 233 : 258 6
10.  Havlíčkův Brod 10 2 2 6 252 : 294 6
11.  Lokomotiva Vršovice 9 1 1 7 196 : 251 3
12.  Zruč nad Sázavou 9 1 0 8 215 : 275 2
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LIBČICKÁ PLOVÁRNA
Pondělí: zavřeno

 Úterý: 16:00 - 22:00
 Středa:  16:00 - 22:00
 Čtvrtek:  16:00 - 22:00
 Pátek:  16:00 - 23:00
 Sobota:  16:00 - 23:00
 Neděle:  16:00 - 22:00

Kulečník * Šipky * Sportovní přenosy O2 * 
WIFI * Salonek na pořádání oslav

20. 1. 2018 od 19:00

RUMTORÁDI 
A HOSTÉ 
26. 1. 2018 od 21:00

DISCOPARTY
- slavné hity 70., 80., a 90. let

hraje D. J. Pepino

PNEUSERVIS
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, speciální. Provádíme odbornou mon-
táž a opravy pneu na nejmodernějších strojích 
s nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. Nabí-
zíme uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KONTAKT:
Lumír Novotný, 774 151 334,

lumir.novotny@autohouser.cz
Bohumil Houser, 731 151 341,

PRODEJ A SERVIS, 220 911 128,

AUTOSERVIS
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KONTAKT:
Josef Čížkovský, 731 151 334
Miroslav Vejbora, 731 862 462

STK EMISE, 233 910 042
servis@autohouser.cz

AUTODÍLY
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů 
na většinu automobilů ve spolupráci se znač-
kovými i neznačkovými dodavateli. Naši hlav-
ní dodavatelé jsou: AUTO KELLY, APM, ACI, 
AUTO ŠTANGL, ELIT, AUTO CORA, PART-
SPOINT, AUTO BENEX, SPEI SERVIS, STUA-
LARM a další. Po dohodě zajistíme i originální 
náhradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KONTAKT:
Martin Franc, 739 465 534,
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731 151 337
Veronika Krupová, 731 151 343

www.autohouser.cz
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Domaluješ druhou polovinu obrázku? 
Sněhulákovi bude ještě něco v ruce chybět, 
domaluješ to?

Zakroužkuj všechny věci, od kterých ti stačí při zimním sportování jen jeden kus.

Na obrázku jsou zvířátka, která v zimě ve 
volné přírodě nepotkáš, protože spí zimním 
spánkem a probouzí se až na jaře. Mezi ně se 
ale vloudila další dvě, která v zimě nespí, po-
znáš je?

(koště)

(jelen, liška)
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Vítání občánků
2. prosince 2017 byli do našeho města slavnostně přivítáni další malí občánkové, 

kterým přejeme, aby se jim v Libčicích líbilo, aby tu vyrůstali šťastně ve zdraví a lásce.
Přejeme jim, aby zažili vše dobré v MŠ, ZŠ, ZUŠ, případně i v Sokole a jiných zájmových spolcích, 

kterých tu máme na výběr opravdu hodně.
Čas se rychle přehoupne, a je docela možné, že to budou právě oni, 

kteří už coby rodiče budou paní matrikářce přihlašovat své vlastní děti....
Tím by bylo splněno to největší přání vedení našeho města.

Matěj Černý Martina Ročeňová Matyáš Janota

Artur Hora Lukáš Malík Alexandr Doubek

Kateřina Měkotová Filip Cejpek Elen Ribková


